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Besluitenlijst van de vergadering van 
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen, 

d.d. 12 mei 2025 
 
 
Aanwezig: 
Voorzitter  M.J. Holterman 
Griffier  R. Dekker 
Raads(commissie)leden  
Gemeentebelangen I.G.J. Haarman, J. Hekman, G.M.M. Jutten, H.A.J. Kleine Koerkamp, J.W. van 

Lenthe, H.W. Pessink, J.B. Upper 
CDA F.A.H.M. Bekius, L.H.M.M. Diepman, W. Prinsse, E. Ruitenberg, M.E.J. 

Veldkamp, H.A. Zwakenberg 
ChristenUnie  D.B. Homans, H. Lassche-Visscher 
PvdA  L. Broere, T. de Vries 
D66  J.B. Smalbraak 
VVD  H.V.P. Endeman 
 
Tevens aanwezig: 
Burgemeester M. Sijbom, wethouders R.W.J. van Leeuwen, A.J. Ramerman en J.W. Uitslag, loco-
gemeentesecretaris N.P. van de Pol. Ambtelijke ondersteuning: J. Roorda (agendapunt 4), S. Petiet 
(agendapunt 5).  
 

 ONDERWERP COMMISSIEADVIES/BESLUIT 

1. Opening De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur. 

2. Vaststelling agenda Conform. 
  

3. Vragenronde 

 

 Er zijn twee sets schriftelijke vragen en één set 
mondelinge vragen geagendeerd.  

3a. Schriftelijke vragen Openbare zwembaden 
Dhr. Homans (ChristenUnie) heeft schriftelijke vragen 
gesteld over openbare zwembaden. Naar aanleiding 
van de beantwoording vraagt dhr. Homans waar 
inwoners die vrijwilliger willen worden bij de 
zwembaden zich kunnen melden en of de gemeente 
het behoud van gediplomeerde werknemers van 
zwembaden kan stimuleren.  
 
Gemeentelijke zwembaden en zwemlessen 
Mw. Upper (Gemeentebelangen) heeft schriftelijke 
vragen gesteld over zwemlessen in openbare 
zwembaden. Naar aanleiding van de beantwoording 
vraagt mw. Upper of het feit dat kinderen van buiten de 
gemeente zwemles krijgen in Dalfsen extra impact 
heeft op het Dalfser personeel.  
 
Wethouder Uitslag geeft aan dat potentiële vrijwilligers 
zich kunnen melden bij de badmeester. Ook spreekt de 
wethouder uit dat het vinden van gediplomeerd 
personeel voor de zwembaden een punt van zorg is en 
dat de druk op het huidige personeel toeneemt. Tot slot 
geeft de wethouder aan dat er ook kinderen uit Dalfsen 
zijn die in omliggende gemeenten zwemles krijgen. Zo 
is er sprake van een wisselwerking.  
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3b.  Mondelinge vragen Recente stroomstoring in Spanje en Portugal 
Dhr. Endeman (VVD) vraagt of het college op de 
hoogte is van de recente stroomuitval in Spanje en 
Portugal en vraagt of de gemeente beschikt over 
protocollen in soortgelijke noodgevallen. Ook vraagt 
dhr. Endeman in hoeverre vitale voorzieningen in de 
gemeente voorbereid zijn op grootschalige 
stroomuitval, of er wordt geoefend met scenario’s ten 
aanzien van stroomuitval en of er specifieke 
kwetsbaarheden op dit vlak in Dalfsen zijn. Tot slot 
vraagt dhr. Endeman naar de manier waarop inwoners 
geïnformeerd worden in geval van stroomuitval. 
 
Burgemeester Sijbom geeft in de eerste plaats aan dat 
er bij de voorbereiding op grootschalige stroomuitval 
samengewerkt wordt binnen de Veiligheidsregio 
IJsselland. De burgemeester geeft vervolgens aan dat 
er bestaande noodplannen zijn, waarvan het 
continuïteitsplan momenteel wordt geactualiseerd. 
Verder beschikt het gemeentehuis over noodstroom. 
Bedrijven en instellingen zijn zelf verantwoordelijk voor 
hun stroomvoorziening. Vervolgens geeft de 
burgemeester aan dat de gemeente het voorbereiden 
op noodgevallen stimuleert via het project Weerbare 
Samenleving en dat er wordt gerepeteerd met 
noodscenario’s. Tot slot spreekt de burgemeester uit 
dat communicatie bij stroomuitval verloopt via bekende 
kanalen als NL-Alert en RTV Oost en dat er extra 
aandacht is voor kwetsbare inwoners die afhankelijk 
zijn van zorg. 
 

OORDEELSVORMING 

4. Kadernota Op weg naar werk 
Voorstel:  
1. De kadernota “Op weg naar werk” vast 

te stellen. 
2. Te kiezen voor het versterkte scenario 

(scenario 2 uit de kadernota). 
 

Gemeentebelangen spreekt uit dat niemand in het 
sociaal domein tussen de wal en het schip mag vallen 
en de fractie steunt dan ook de uitwerking van scenario 
twee. Wel blijft Gemeentebelangen graag op de hoogte 
van de financiële gevolgen hiervan. Vervolgens 
benadrukt de fractie het belang van het meepraten met 
het werkgeversnetwerk. Gemeentebelangen vraagt 
hierbij wel aandacht voor het toenemende belang van 
handwerk, omdat onderwijsinstellingen en overheden 
de vakopleidingen teveel aan de kant hebben 
geschoven. Tot slot merkt Gemeentebelangen op dat 
er niemand uit de doelgroep van de kadernota 
werkzaam is op het gemeentehuis. De fractie gaat 
akkoord met het voorliggende voorstel.  
 
De ChristenUnie onderstreept het belang van preventie 
en noemt de beschreven aanpak goed doordacht. De 
fractie benadrukt het belang van het langer begeleiden 
van mensen en het hebben van aandacht voor 
werkgevers. Vervolgens geeft de ChristenUnie aan de 
uitwerking van scenario twee, met een paar 
kanttekeningen, te steunen. Zo vraagt de fractie 
aandacht voor inwoners die niet naar werk begeleid 
kunnen worden, de financiële consequenties van 
scenario twee en de verslechterde financiële positie 
van de doelgroep. De ChristenUnie gaat akkoord met 
de kadernota.   
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4. Kadernota Op weg naar werk 
Vervolg 

Het CDA spreekt waardering uit voor de manier waarop 
er in de regio en met ondernemers wordt 
samengewerkt op dit thema. Vervolgens spreekt de 
fractie steun uit voor het uitwerken van scenario twee 
en daarmee het relatief hoog leggen van de lat. 
Daarnaast vraagt het CDA aandacht voor het steeds 
verder onder druk komen te staan van de brede 
welvaart en de financiële gevolgen van scenario twee. 
Verder ziet de fractie graag het raakvlak tussen 
inburgering en participatie nadrukkelijker terug bij de 
uitwerking van de beleidsvisie. Vervolgens spreekt het 
CDA steun uit voor het onderzoeken van de 
toekomstbestendigheid van Dalfsen Werkt. Daarna 
vraagt de fractie aandacht voor de tienjaarsregeling van 
de Wajong. Tot slot vestigt het CDA de aandacht op de 
begeleiding van werk naar werk, het begeleiden naar 
zelfstandig ondernemerschap en het begeleiden naar 
werk na stopzetting van een onderneming. Het CDA 
gaat akkoord met het voorliggend voorstel.      
 
De PvdA vraagt aandacht voor ondermeer jongeren 
zonder startkwalificaties, statushouders en mensen met 
een arbeidsbeperking. De fractie steunt dan ook de 
keuze voor scenario twee. Verder roept de PvdA het 
college op om lokale ondernemers te betrekken bij de 
uitwerking en uitvoering van het beleid. Daarnaast 
vraagt de fractie aandacht voor het feit dat er op 
provinciaal niveau wordt gewerkt aan een 
stimuleringsregeling voor ondernemers. Tot slot 
benadrukt de PvdA het belang van monitoring van de 
voorgestelde maatregelen. De fractie gaat akkoord met 
de kadernota.  
 
De VVD spreekt steun uit voor scenario twee en ziet de 
investeringen die hiermee gemoeid zijn als sociaal en 
financieel verstandig. De fractie benadrukt vervolgens 
het belang van preventie en samenwerking met 
ondernemers. De VVD gaat akkoord met de kadernota.    
 
D66 benadrukt het belang van investeren in 
bestaanszekerheid en gelijke kansen. Het tweede 
scenario uit de kadernota sluit volgens de fractie dan 
ook aan bij deze waarden. Daarnaast spreekt D66 uit 
dat het versterken van re-integratie en het bieden van 
maatwerk zorgen voor een mensgerichter sociaal 
beleid. Ook ziet de fractie het kiezen voor scenario 
twee niet alleen als sociaal verantwoord, maar ook als 
financieel verantwoord. D66 gaat akkoord met de 
kadernota. 
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Wethouder Ramerman geeft aan de diverse 
aandachtspunten, waaronder de tienjaarsregeling van 
de Wajong en de begeleiding van werk naar werk, mee 
te nemen bij het uitwerken van scenario twee. 
Daarnaast spreekt de wethouder uit aandacht te 
hebben voor jongeren, statushouders en preventie. Ten 
aanzien van de financiële consequenties merkt de 
wethouder op dat er gebruik gemaakt zal worden van 
reeds hiervoor bestemde financiële middelen. 
 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel als 
akkoordstuk geagendeerd wordt voor de 
raadsvergadering van 19 mei 2025. 
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5. Meerjaren Prognose Grondexploitaties 
2025  
Voorstel:  
1. De Meerjaren Prognose 

Grondexploitaties 2025 (MPG 2025) 
vast te stellen; 

2. Het tekort van € 165.000,- vanuit de 
Algemene Reserve vrij besteedbaar te 
storten in de Algemene reserve 
grondexploitatie; 

3. De MPG 2025 te verwerken in de 
jaarrekening; 

4. De gewenste ratio van de algemene 
reserve grondexploitatie vast te stellen 
op 1,0. 

 
 
 

De ChristenUnie geeft aan in de voorliggende MPG 
een bestendiging van de ingezette lijn terug te zien. 
Wel is de fractie benieuwd of het risicoprofiel van de 
gehanteerde grondpolitiek in de komende jaren zal 
veranderen en of het college op dit gebied 
ontwikkelingen ziet waar de gemeenteraad rekening 
mee dient te houden. Ook vraagt de ChristenUnie een 
toelichting op de groei van het netto berekende risico 
en de overstap van een ratio van twee naar één. Na de 
reflectie van de wethouder gaat de fractie akkoord met 
het voorliggend voorstel.   
 
D66 geeft aan positief te staan tegenover de MPG, in 
het bijzonder vanwege de aandacht voor sociale 
woningbouw en klimaatadaptatie. Wel vraagt de fractie 
aandacht voor toenemende financiële risico’s. Ook 
geeft de fractie aan de toelichting op het naar beneden 
bijstellen van de ratio onduidelijk te vinden. Vervolgens 
spreekt de fractie uit dat de actieve grondpolitiek 
Dalfsen veel gebracht heeft, maar D66 vraagt zich wel 
af in hoeverre deze grondpolitiek in de toekomst 
houdbaar blijft. De fractie roept dan ook op om te 
werken aan alternatieven, waaronder het intensiever 
samenwerken met marktpartijen. D66 gaat akkoord met 
de MPG.   
 
De PvdA benadrukt dat de actieve grondpolitiek de 
gemeente veel heeft gebracht. Zo geeft deze 
grondpolitiek regie op het type woningbouw en de 
prijssegmenten. De fractie gaat akkoord met het 
voorliggend voorstel.   
 
De VVD spreekt steun uit voor het voorstel om het 
tekort in de reserve grondexploitatie aan te vullen. Wel 
roept de fractie het college op om scherp te blijven 
sturen op kostendekkend grondbeleid en het beperken 
van financiële risico’s. De VVD gaat akkoord met de 
MPG.  
 
Het CDA benadrukt de voordelen van de actieve 
grondpolitiek en geeft aan dat de MPG een helder 
inzicht geeft in gerealiseerde resultaten. Het CDA ziet 
het kleine negatieve resultaat niet als verrassend, maar 
vraagt wel aandacht voor de langere looptijd van 
diverse grondexploitaties. Ook geeft de fractie aan dat 
de landelijke impasse rond de stikstofproblematiek 
invloed kan hebben op de Dalfser 
bestemmingsplannen. Ook kunnen de regels rond 
spuitvrije zones bij woonwijken invloed hebben op de 
uitgave van bouwkavels. Het CDA gaat akkoord met 
het voorliggend voorstel.   
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5. Meerjaren Prognose Grondexploitaties 
2025  
Vervolg 
 
 
 
 

Gemeentebelangen spreekt uit dat de inkomsten vanuit 
grondexploitaties in de afgelopen jaren op zijn gaan 
drogen. De fractie ziet hier de komende jaren geen 
verandering in komen. Als één van de oorzaken ziet 
Gemeentebelangen de keuze van de raad om meer 
woningen in het sociale segment te realiseren. Achter 
deze keuze staat Gemeentebelangen nog steeds 
volledig. Wat de fractie wel als alarmerend ziet, is het 
risico dat de gemeente in de toekomst wellicht niet 
meer alle gronden binnen een ontwikkeling in 
eigendom heeft of kan verkrijgen. Gemeentebelangen 
gaat akkoord met de MPG.  
 
Wethouder Van Leeuwen merkt ten aanzien van het 
risicoprofiel op dat in de eerder dit jaar vastgestelde 
nota risicomanagement en weerstandsvermogen 
onterecht is opgenomen dat de bijgestelde ratio van 
twee ook van toepassing zal zijn op de MPG. De fout in 
de nota risicomanagement en weerstandsvermogen zal 
dan ook worden hersteld. Verder geeft de wethouder 
aan dat de gemeente op kleine schaal al de 
samenwerking heeft opgezocht met marktpartijen. 
Daarnaast benadrukt de wethouder het belang van een 
actieve grondpolitiek. Tot slot ziet de wethouder de 
stikstofproblematiek, jurisprudentie rond spuitzones en 
stijgende vierkante meterprijzen als impactvolle 
ontwikkelingen. 
 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel als 
akkoordstuk geagendeerd wordt voor de 
raadsvergadering van 19 mei 2025. 

OVERIGE AGENDAPUNTEN 

6. Besluitenlijsten 17, 24 en 31 maart 
2025 

Conform. 

7. Sluiting De voorzitter sluit de vergadering om 20:31 uur. 

 

Vastgesteld door de raadscommissie op 26 mei 2025. 

 
 
de commissievoorzitter,  de commissiegriffier, 
Mariëtte Holterman  Romy Dekker 


